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UVOD: 
U ovom poglavlje ću govoriti o pisanju izgovora glasova Č i Ć, DŽ i Đ. Oni govornicima hrvatskoga jezika 
zadaju određene teškoće u pisanju književnoga jezika. Te teškoće se javljaju zbog njihove različite 
dijalektalne osnovice ili zbog razlika između govora i pisanja u samome književnom jeziku ili zbog različitih 
mogućnosti pisanja s obzirom na fonološko ili morfonološko načelo. 
GLAS Č 
Glas č izgovara se ovako: 
-usne se zaoble i malo izboče 
-vrh jezika je podignut između desni i tvrdog nepca 
1.Glas se č nalazi u riječima kojima postanak nije vidljiv: 
bačva, bič, brčkati, čađa, čaša, grč, hlače, ječam, jučer, ključ, lopoč, mačka, pčela, račun, točka, večer, 
vrč, žuč … 
2. Zatim se č nalazi u oblicima i izvedenicama prema osnovnom k, c. Osnovno k smjenjuje se sa č: 
junak: junače, junački, junačan, junačina, junačiti se, junačić… 
jak: jači, jačina 
mrak: mračan, mračiti se, pomrčina 
plakati: plačem, plač, plačljiv 
ALI! 
lijeska – liješće 
trijeska – triješće 
pljeskati – plješćem 
pritiskati – pritišćem 
stiskati – stišćem 
DOBRO JE ZNATI! 
I osnovno c smjenjuje se sa č : 
zec: zeče, zečevi, zečić, zečica, zečji, zečinjak… 
ptica: ptičar 
stric: stričev 
srce: srčan 
3. Suglasnik se č nalazi se u riječima sa češćim i manje čestim sufiksima. 
Česti su ovi imenički sufiksi: 
-ač: berač, brijač, kopač, orač, ogrtač, opasač, pokrivač… 
-ača: brezovača, jabukovača, savijača, udavača, večernjača… 
-jača: kremenjača, parnjača, sjevernjača, slamnjača 
-ičar: antologičar, alkoholičar, elegičar, evidentičar 
-čić: kamenčić, kljunčić, korjenčić, obraščić… 
-čica: cjevčica, grančica, stvarčica… 
-čina: cjevčina, kljunčina, lažovčina, šamarčina… 
-če: ciganče, kumče, pastirče, pašče, ropče… 
U botaničar, fizičar, matematičar… sufiks je –jar, č je prema k u botanika, fizika, matematika… (Pri jotaciji 
se k stapa s glasom j u palatal č.) 
Rjeđi su imenički sufiksi: 
-ečak: grmečak, plamečak… 
-ičak: grmičak, krajičak, kremičak, pramičak… 
-ič: ribič, vodič, branič, gonič (uvijek označuje vršitelja radnje) 
-čaga: rupčaga 
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